
Zápis z jednání Výkonného výboru SH ČMS  
23. 10. 2015 v Přibyslavi 

Přítomni:  
VV SH ČMS: K. Richter, R. Dudek, l. Janeba, M. Němečková, J. Salivar, j. Slámečka,                       

J. Bidmon,  J. Brychcí, V. Hulec, J. Henc, R. Kejmar, L. Kuběna, O. Lacina, A. 
Maděra, J. Majer, B. Martínek, J. Pátek, A. Pazdera, S. Pumprla, J. Zips 

Přizváni: J. Bochňák, J. Karger, M. Čížek, J. Aulický, J. Netík, J. Kubeš, V. Ondráková,                  
I. Jirota, H. Kolouchová 

Omluveni: J. Olšanský, J. Orsák, L. Procházka 
Jednání zahájil a řídil starosta SH ČMS Karel Richter. 

1) Zahájení, volba ověřovatelů, schválení programu jednání 

Zapisovatel:  Helena Kolouchová 
Ověřovatelé:  Josef Bidmon  
                                 Jan Majer 
                                           
Ing. Richter přivítal přítomné členy VV SH ČMS a přizvané hosty. Omluvil nepřítomné a zmínil 
oslavená jubilea. Následně přednesl program dle pozvánky a přečetl seznam předložených 
materiálů.  

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 7/2015:  VV SH ČMS schvaluje zapisovatelku, ověřovatele  

a program jednání. 

 
2)  Kontrola plnění usnesení 
Materiál byl předložen písemně. 

Ing. Richter zhodnotil kontrolu plnění usnesení, kde konstatoval, že je průběžně plněno dle 
možností celého sdružení.  

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 8/2015:               VV SH ČMS bere kontrolu plnění usnesení na vědomí. 
 

3) Návrh rozpočtu na rok 2015 
Materiál byl předložen písemně. 

I.Jirota okomentoval předložený písemný materiál ekonomického úseku. Podrobněji rozvinul 
jednotlivé položky na straně výnosů i nákladů a zdůvodnil jejich případná navýšení. Výsledek 
hospodaření je plánován s přebytkem po zdanění ve výši cca 2 mil. Kč. Následně pan Jirota 
zhodnotil stav pohledávek mezi OSH a  SH ČMS. Okresní sdružení Jablonce nad Nisou, jemuž byla 
schválena žádost o odklad, uhradí svou pohledávku do konce října. Dále o setrvání odkladu dluhu 
požádalo Okresní sdružení hasičů Jeseník. Dle jejich návrhu by byla do konce roku 2015 uhrazena 
částka ve výši 50.000 Kč a do konce roku 2016 zbylá část pohledávky. V závěru svého vystoupení 
upozornil na nutnost doplnění usnesení č. 4/2015 z minulého jednání VV SH ČMS. Toto usnesení 
ohledně schválení částek paušálu se týká kromě členů VV SH ČMS rovněž  členů ÚKRR, což není v 
zápisu ze dne 17.9.2015 uvedeno. 

 



Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 8/2015:         VV SH ČMS bere na vědomí, že na jednání VV SH ČMS                

17. 9. 2015 byl odsouhlasen paušál členům Výkonného 
výboru včetně  členů Ústřední kontrolní revizní rady výši 
5000 Kč ročně a vedoucím některých vedoucích 
Ústředních odborných rad ve výši 6000 Kč ročně. 

 

I. Jirota přítomné následně informoval o jednání starosty Richtra na Městském úřadě města 
Přibyslav.  Vedení SH ČMS usiluje o vybudování sportovní haly v těsné blízkosti současné 
takzvané bramborárny.  K tomuto záměru je třeba odkoupit cca 600 m² pozemků ve vlastnictví 
obce Přibyslav. Pan Jirota vyzval členy VV předložit Shromáždění starostů OSH souhlas 
s odkupem potřebných pozemků. 

K.  Richter doplnil informace týkající se odkupu zmíněných pozemků. Zdůvodnil záměr přestavby, 
stavba by byla prospěšná jak naším sportovcům, tak obyvatelům města Přibyslav.  

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 9/2015:                 VV SH ČMS schvaluje návrh na odkoupení pozemků  

parcelní číslo 981/122 a 981/121 v katastrálním území 
Přibyslav k předložení SS OSH. 

 
K. Richter zopakoval doručenou žádost paní Bártkové týkající se opětovného odkladu splátky 
pohledávky OSH Jeseník . 
Pánové Zips a Pazdera vyjádřili své pochybnosti vůči přednesené žádosti . 
Z následné diskuze následně vyplynulo usnesení. 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 10/2015:              VV SH ČMS ukládá Krajskému sdružení hasičů Olomouc-       kého kraje 

bezodkladně řešit neutěšenou situaci OSH Jeseník, zejména 
neuspokojivý stav jeho finančních  prostředků. Doporučit OSH 
Jeseník přijmout konkrétní  a rázná opatření na základě rozboru 
hospodaření OSH. 

Následně proběhlo vzájemné představení členů VV SH ČMS a členů Ústřední kontrolní revizní 
rady. 

4) Zaměření činnosti SH ČMS na rok 2016, plány práce vedení,                                   
VV SH ČMS a ÚORad na rok 2016 včetně plánu kontrol v krajích  
Materiál byl předložen písemně. 

K. Richter vyjmenoval materiály, které byly přítomným doručeny poštou k prostudování                         
a  následně je stručně okomentoval.  Dále přečetl navržené složení členů Ústředních odborných 
rad.  
A. Pazdera přednesl názor Krajského sdružení Jihočeského kraje ohledně navržení pana Vláška do 
Ústřední odborné rady mládeže. Uvedený nebyl krajským ani okresním sdružením navržen. 
M. Němečková potvrdila informaci A.Pazdery a uvedla, že za KSH Jihočeského kraje je do ÚORM 
navrhován pan Václav Šupitat, který je uveden v návrhu. Pan J. Vlášek je navrhován vedoucím 
ÚORM a pověřeným náměstkem jako konzultační odborník rady. 
K. Richter upřesnil, že složení rady může být doplněno o odborníky z daného úseku. Stanovy SH 
ČMS rovněž uvádějí, že složení Ústředních odborných rad schvaluje VV SH ČMS jako své poradní 
orgány.  



Z následné diskuse vyplynulo do Ústřední odborné rady ochrany obyvatel doplnit pány Václava 
Jankovského a Antonína Maděru, do Ústřední rady represe doplnit pana Miloslava Bártu a do 
Ústřední odborné rady hasičských soutěžích Václava Boukala.  

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 11/2015:              VV SH ČMS schvaluje písemný materiál Hlavní zaměření 

činnosti SH ČMS na rok 2016 k předložení Shromáždění 
starostů OSH. 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 12/2015:              1) VV SH ČMS schvaluje přednesené návrhy složení  
                                                        Ústředních odborných rad. 
                                                   2) VV SH ČMS schvaluje doplnění pánů Václava   
                                                        Jankovského a Antonína Maděry do ÚOROO, pana    
                                                        Miloslava Bárty do ÚORR  a pana Václava Boukala do   
                                                        ÚORHS. 
                                                 

5) Hodnocení MČR v klasických disciplínách CTIF 
 
K. Richter kladně zhodnotil proběhlé Mistrovství v klasických disciplínách CTIF konané dne                  
27. 9. 2015 ve Dvoře Králové. Zmínil účast domácích i zahraničních družstev a vyjádřil 
poděkování organizátorům, rozhodčím i soutěžním družstvům.  
 

6) Příprava jednání SS 
K. Richter seznámil přítomné s programem SS, s návrhem na vytvoření volební a návrhové 
komise, skrutátory a zapisovatelkou. Dále navrhl, aby jednání SS OSH 24.10.2015 předsedal 
Richard Dudek. 
VV SH ČMS vzal informace na vědomí. 
K.Richter předložil zprávu o činnosti SH ČMS k připomínkám. Vznesené připomínky byly 
zapracovány.  
K.Richter předložil členům VV SH ČMS písemné prohlášení – reakce na vznik Komory velitelů 
jednotek SDH. Materiál zpracovalo Vedení SH ČMS. 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 13/2015:              1) VV SH ČMS schvaluje zprávu starosty SH ČMs o   
   činnosti SH ČMS od V.sjezdu ke dni 24.10.2015 
                                                   2) VV SH ČMS schvaluje text Prohlášení SS SH ČMS – 

reakce na vznik Komory velitelů JSDH a ukládá VV SH 
ČMS předložit toto prohlášení na SS OSH 

      

7) Zpráva o činnosti spol. s vlast. podílem SH ČMS 
V. Ondráková předsedkyně představenstva HVP,  a. s. obeznámila přítomné s rozborem, který 
bude přednesen Shromáždění starostů OSH. Rozbor se detailně zabývá porovnáním produktů 
pojišťovny HVP a Slavia pojišťovnou a. s..  
J. Kubeš generální ředitel HVP a. s. přítomné seznámil s hospodářským výsledkem pojišťovny, 
který je velice uspokojivý. Zrekapituloval stav od nového roku po současnost. Zisk je v tuto chvíli 
nejvyšší za uplynulých deset let. Objem předpisu se daří dle plánu plnit, stejně tak jako 
požadavky ČNB na výši základního kapitálu a solventnost. 

 
 
 
8) Návrhy na vyznamenání 



Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 14/2015:              VV SH ČMS schvaluje předložené návrhy na 

vyznamenání s tím, že místo Čestného uznání panu 
Křivohlávkovi schvaluje medaili Za mimořádné zásluhy.  

                                                  

9) Různé 
M. Studník rozsáhleji okomentoval předložený písemný materiál materiál týkající se evidenčních 
čísel členské základny. Ve svém vystoupení se soustředil převážně nutnost uvést ve správnost 
evidenční číslo člena sboru.  
K. Richter informoval o Memorandu uzavřeném s Ministerstvem školství mládeže a tělovýchovy.  
VV SH ČMS bere informaci na vědomí. 
Dále navrhl,  aby Sdružení hasičů ČMS navrhlo jako člena Rady vlády pro nestátní neziskové 
organizace náměstka J. Salivara. 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 15/2015:              VV SH schvaluje navržení Jaroslava Salivara zástupcem 

SH ČMS v Radě vlády pro nestátní neziskové organizace. 
 
P. Bochňák přednesl stanovisko Ústřední kontrolní a revizní rady SH ČMS ke zřízení již 
diskutované "Komory velitelů jednotek sboru dobrovolných hasičů“. 
M. Němečková informovala o získání Titulu Organizace uznaná pro práci s dětmi a mládeží na  
období 2015-2020. Tento Titul získalo pouze 13 organizací.  
Dále informovala o novém dotačním programu Programu VIII., který je určen pro SDH která 
vykonávají sportovní činnost s dětmi a mládeží. Částky budou rozdělovány přímo konkrétním 
sborům, které zažádají do 13.listopadu 2015. Finance je možné čerpat na vybavení, výstroj a 
personální zabezpečení sportovní činnosti dětí a mládeže. Žádat mohou sbory, ve kterých bylo 
v centrální evidenci členské základny k 31.12.2014 registrováno minimálně 20 mladých hasičů do 
18 let. Dále sdělila konkrétní podmínky předložení žádosti.  
J. Salivar přítomné seznámil s možností využívat internetový portál Sportovními listy, který by 
požárnímu sportu přinesl větší pozornost veřejnosti.  
R. Dudek informoval o projektu KSH MSK, který ve spolupráci s technologicky bezpečnostním 
s klastrem prostřednictvím Dr. Kvarčáka připravuje zpracování analýz a studií v oblasti evropských 
dotací. Cílem je analýza čerpání projektů v Moravskoslezském kraji v minulém programovém 
období a zmapování možností čerpání dotací v období 2015 – 2020. 
J.Majer přítomné informoval o snaze podniku Lesů ČR s. p.  kompenzovat obcím výdaje za zásahy 
jejich jednotek SDHO v r. 2014 v lesích a na pozemcích, ze kterých se požár mohl na lesní 
pozemky rozšířit. Za tím účelem se dotazují na množství zásahů JSDHO na těchto pozemcích v 
roce 2014. Formuláře podávají JSDHO prostřednictvím obcí. Při naplnění stanovených kritérií 
je Možnost získat částku až 20.000 na jednotku. 
K. Richter dne 27.10. se bude v Hotelu Přibyslav konat setkání pracovníků, kteří se podíleli na 
přípravě a organizaci  V. sjezdu. 
L. Kuběna požádal Výkonný výbor o možnost konání II. MČR v TFA 2016 pro dobrovolné hasiče 
v místě konání Štramberk. 

Hlasování: jednomyslně schváleno. 
Usnesení č. 16/2015:                          VV SH schvaluje konání II. MČR v TFA                     
                                                               v Moravskoslezském kraji 

 
K. Richter poděkoval na závěr všem zúčastněným za práci aktivní přístup při jednání.  

Na závěr popřál šťastnou cestu domů. 



Předsedající:  Karel Richter                ___________________ 

Zapisovatelka:          Helena Kolouchová       ___________________ 

Ověřovatelé:  Jan Majer               ___________________ 

   Josef Bidmon                         ___________________ 


